
Geachte leden, 

Het aantal internationale studenten binnen Nijmegen en uiteraard ook politicologie is hard gestegen 

de afgelopen jaren. Waar onze zusterverenigingen in Amsterdam en Leiden de opleidingen hebben 

gevolgd en volledig zijn overgegaan op het Engels, heeft de Radboud Universiteit nog altijd een 

Nederlandstalige Bachelor en Pre-Master. Er zijn geen plannen om dit in de nabije toekomst te 

veranderen. Ook de Master-populatie bestaat voor het overgrote deel uit Nederlandstalige 

studenten.  

Het activeren van internationale studenten, die zich bijna volledig in de (pre-)master bevinden, is 

altijd een opgave gebleken. Sinds de laatste twee jaar is hier echter een noemenswaardige 

verbetering ingezet, en dit verdient zeker complimenten. Dit brengt echter ook vraagstukken op het 

gebied van taal mee.  

Er is nu geen beleid binnen de vereniging wat betreft taal. Ik meen dat de successen van de 

afgelopen twee jaar wel aantonen dat het tijd is om hier toch aan te beginnen. Ik meen dat het 

voorstel dat ik geschreven heb redelijk en eigenlijk weinig controversieel is. Het doel van het artikel is 

niet een verandering ter weeg brengen; het doel is slechts het ‘codificeren’ van wat momenteel de 

dagelijkse realiteit is. Mochten er in de toekomst nieuwe, onvoorziene situaties ontstaan, dan heeft 

het bestuur en de vereniging een kader om op terug te vallen.  

Momenteel is het onduidelijk waar leden of bestuur aan toe zijn. Hierdoor gebeurd sommige 

communicatie alleen in het Nederlands, soms in Nederlands en Engels, en soms alleen Engels. 

Hoewel het soms makkelijker kan lijken om Nederlands weg te laten ‘omdat iedereen toch Engels 

kan’, zou ik willen benadrukken dat ook de universiteit zelf waarde hecht aan tweetaligheid. Taal is 

immers meer dan een communicatiemiddel. Het overgrote deel van de huidige en toekomstige 

(actieve) leden is en zal Nederlandstalig zijn. Net zoals we soms overgaan op een andere taal om 

internationale studenten welkom te laten voelen, is het zaak om ook Nederlandstalige leden welkom 

te laten voelen. Bovendien zou het zonde zijn als internationale studenten steeds minder in 

aanraking komen met de Nederlandse cultuur en taal. Ook hierbij wil ik benadrukken dat Nederlands 

de facto al de enige voertaal is binnen ismus, en het hier dus gaat om het ‘vaststellen’ van de huidige 

situatie. 

Ik heb er bewust voor gekozen het artikel op te laten nemen in het HR en niet de statuten. Mocht er 

ooit een duidelijke wens tot verandering ontstaan, dan kan deze wijziging plaatsvinden middels de 

normale procedure.  

Toelichting, welke ik per lid zal doen: 

Lid 2: Dit zorgt ervoor dat persoonlijke communicatie altijd kan geschieden in een taal naar keuze en 

dat het bestuur in het Engels (schriftelijk) kan communiceren met niet-Nederlandstalige leden – wat 

momenteel al de gang van zaken is. In mijn ervaring kunnen leden zelf het beste bepalen in welke 

taal zij willen communiceren en wat de situatie vereist. Dwang kan hier nooit een rol in spelen. 

Lid 3: Bepalen wanneer er sprake is van noodzakelijkheid gebeurd door het bestuur. Deze 

bevoegdheid kan uiteraard worden delegeert naar commissies.  

Lid 4: Om onze geliefde unit-P niet het leven zuur te maken. 

Met de meeste hoogachting, 

Casper Veenhuysen 


